
Protokół Nr 180
posiedzenia Zarządu Powiatu w Końskich

z dnia 21 października 2021r.

Zarząd rozpoczął obrady o godzinie 800• Posiedzenie otworzył Z-ca
PrzewodniczącegoZarządu - Pan Wiesław Skowron witając Członków Zarządu

oraz zaproszonych gości. W posiedzeniu udział wzięli:

• Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron,

• Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa,

• Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik,

• Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz,

• Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski,

• Główny Specjalista w Wydz. Ol - Pani Monika Równicka.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Wicestarosta zaproponował następujący porządek obrad:
l. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołów Nr 178 oraz Nr 179 posiedzeń Zarządu Powiatu.
3. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w sprawach:

a) zatwierdzenia Programu Naprawczego dla Zespołu Opieki
Zdrowotnej w Końskich,

b) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Powiatu Koneckiego na lata 2021-2026 ,

c) zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 rok.
4. Podjęcie uchwał Zarządu w sprawach:

a) ogłoszenia otwartego konkursu ofert pn: "Realizacja zadania
publicznego w zakresie prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy
prawnej lub świadczenie nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego
oraz edukacji prawnej na terenie powiatu Koneckiego w 2022 roku",

b) przeprowadzenia konsultacji projektu "Rocznego programu
współpracy Powiatu Koneckiego z organizacjami pozarządowymi

oraz podmiotami wymienionymi wart. 3 ust. 3 ustawy o działalności

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2022" ,
c) zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 rok.

5. Rozpatrzenie wniosków w sprawach:

1



a) Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich o przyznanie środków

finansowych na zakup samochodu do celów służbowych,

b) Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich o dofinansowanie zakupu,
dostawy, montażu tomografu komputerowego kwotą 770000 zł,

c) Zespołu Szkół Ponadpodstawowych w Stąporkowie o zabezpieczenie
środków na wykonanie prac remontowych dachu budynku szkoły

wraz z orynnowaniem, w kwocie 72 076 zł.

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Koneckiego w
roku szkolnym 2020/2021.

7. Uzgodnienie i zaopiniowanie zmiany części miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment terenu miasta
Końskie w granicach ulic: Kazanowskiej, Krakowskiej , Gimnazjalnej, Kpt.
Stoińskiego oraz Marszałka Piłsudskiego.

8. Informacja o skardze na uchwałę nr 27/2021 Zarządu Powiatu w Końskich

z dnia 20 kwietnia 2021r. w sprawie ustalenia trybu realizacji wniosków o
dofinansowanie ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób
Niepełnosprawnych.

9. Sprawy różne.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron zapytał, czy są

uwagi do treści zaproponowanego wyżej porządku obrad.

W związku z tym, że uwag nie było w/w porządek obrad został przyjęty

w wersji przedstawionej przez Pana Wicestartarostę.

Zarząd bez uwag przyjął protokoły Nr 178 oraz nr 179 posiedzeń Zarządu

Powiatu.

Ad. 3
a) Na posiedzenie przybyli Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich

- Pan Wojciech Przybylski oraz Z-ca Dyrektora ZOZ - Pani Beata Wójcik.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich - Pan Wojciech
Przybylski omówił sytuację finansową koneckiego szpitala. Poinformował, że

placówka zobowiązana jest do wprowadzenia programu naprawczego z uwagi na
to, że za rok 2020 wystąpiła strata netto. Stwierdził, że prowadzone są działania

zmierzające do poprawy sytuacji finansowej tak, aby strata nie przekraczała
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wysokości odpisu amortyzacyjnego. Zwrócił uwagę na wzrost płac pracowników
wykonujących zawody medyczne oraz coroczny wzrost płacy minimalnej, co
bezpośrednio wpływa na wzrost kosztów funkcjonowania placówki. Podkreślił,

że ponadmilionową stratę generuje Zakład Opieki Leczniczej funkcjonujący przy
szpitalu. Przypomniał o rozmowach prowadzonych z samorządami o
dofinansowaniu działalności ZOL. Poinformował o zagrożeniu odejścia z pracy
lekarzy specjalistów t.j. anestezjologów, radiologów oraz chirurgów
naczyniowych. Nadmienił, że inne szpitale w województwie zachęcają do zmiany
zatrudnienia wyższymi wynagrodzeniami. Podkreślił, że odejście lekarzy
specjalistów przełoży się na nierealizowanie kontraktów z NFZ, co z kolei
pogorszy wynik finansowy. Stwierdził, że wprowadzenie siatki płacowej dla
zawodów medycznych z jednej strony wprowadziło dodatkowe kłopoty

finansowy szpitali, z drugiej roszczenia płacowe pozostałych pracowników.
Omówił sytuację pielęgniarek nieposiadających wyższego wykształcenia do
sytuacji płacowej opiekunów medycznych podkreślając, że pielęgniarki te mają

największe doświadczenie zawodowe, a stawki im oferowane należą do
najniższych w województwie. Nadmienił, że spełnienie oczekiwań płacowych

stanowiłoby kwotę ok. 5,5 mln złotych. Ponadto zwrócił uwagę na
niedoszacowanie procedur medycznych przez Narodowy Fundusz Zdrowia.
Kończąc wypowiedź stwierdził, że nadzieję na polepszenie sytuacji daje
planowane wprowadzenie reformy szpitali. Projekt ustawy zakłada powołanie

Agencji Restrukturyzacji Szpitali do przeprowadzenia restrukturyzacji
w zadłużonych szpitalach w Polsce.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zwrócił uwagę, że zawód
opiekuna medycznego został wprowadzony, jako zawód pomocowy dla
pielęgniarek. Podkreślił, że w dwóch Domach Pomocy Społecznej, dla których
powiat jest organem prowadzącym również są problemy z zabezpieczeniem
etatów pielęgniarskich.

Członek Zarządu - Pan Dariusz Banasik stwierdził, że w przedstawionym
materiale wskazano zagrożenia i nadzieje związane z wprowadzeniem nowej
ustawy.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich - Pan Wojciech
Przybylski poruszył dodatkowo sprawę dofinansowania działalności ZOL.
Nadmienił, że pacjenci ZOL to osoby o najniższych emeryturach, które nie
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pokrywają kosztów ich pobytu w Zakładzie. Poinformował o wstępnych

deklaracjach Gmin Radoszyce i Stąporków wsparcia finansowego działalności

inwestycyjnej szpitala. Zwrócił uwagę, że chociaż samorząd nie ma prawnej
możliwości dofinansowania działalności szpitala to może wspomagać

realizowane inwestycje.

Ad. 5 b)
Zarząd dokonał zmian w porządku obrad i biorąc pod uwagę obecność

Dyrektora przystąpił do rozpatrywania pkt 5 b) t.j. wniosku w sprawie
dofinansowania zakupu, dostawy, montażu tomografu komputerowego oraz
adaptacji pomieszczeń na potrzeby Pracowni Tomografii Komputerowej kwotą

770000 zł.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich - Pan Wojciech
Przybylski omówił przedmiotowy wniosek. Stwierdził, że szpital otrzymał środki

z projektu na zakup tomografu komputerowego. Kwota ta obejmuje jedynie zakup
sprzętu (2980 800 zł), natomiast konieczna jest adaptacja pomieszczeń

Świętokrzyskiego Centrum Reumatologii i Depozytu Ubrań pod potrzeby
Pracowni Tomografii Komputerowej. Inwestycja ta musi spełniać wymogi
sanitarne. Odbioru pomieszczeń dokona sanepid.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa zapytał, czy jest to ten tomograf,
o który powiat składał wniosek.

Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich - Pan Wojciech
Przybylski odpowiedział, że tak.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron oznajmił, że po
zainstalowaniu tomografu w szpitalu będą funkcjonować dwa tego typu
urządzenia.

Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz stwierdziła, że we wniosku
należało uwzględnić przystosowanie pomieszczeń pod potrzeby utworzenia
Pracowni Tomografii Komputerowej.
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Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich - Pan Wojciech
Przybylski odpowiedział, że założeniem projektu był zakup sprzętu.

Przygotowanie pomieszczeń leży po stronie wnioskodawcy.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron poprosił

o opuszczenie sali obrad przez Pana Dyrektora i Panią Z-cę Dyrektora ZOZ.
Oznajmił, że Zarząd we własnym gronie przedyskutuje omawiane sprawy
i poinformuje o swoich decyzjach.

Omówiono kwestie dotyczące terminów realizacji i rozliczenia projektu
oraz możliwości związane z dofinansowaniem działalności szpitala przez
samorząd.

Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław Skowron poddał projekt
uchwały Rady Powiatu w sprawie zatwierdzenia Programu Naprawczego dla
Zespołu Opieki Zdrowotnej w Końskich pod głosowanie.

Zarząd jednogłośnie pozytywnie zaopiniował projekt uchwały Rady
Powiatu w przedmiotowej sprawie i przekazał go pod obrady organowi
stanowiącemu.

W kwestii rozpatrzenia wniosku ZOZ o dofinansowanie zakupu, dostawy,
montażu tomografu komputerowego oraz adaptacji pomieszczeń na potrzeby
Pracowni Tomografii Komputerowej , na łączną kwotę 770000 zł Zarząd

postanowił:

• zwiększyć dotację celową z budżetu powiatu na zakup tomografu wraz z
montażem o brakującą kwotę,

• przyznać dodatkową dotację celową na przebudowę pomieszczeń

Świętokrzyskiego Centrum Reumatologii i Depozytu Ubrań na potrzeby
nowotworzonej Pracowni Tomografii Komputerowej w kwocie 500 000 zł.

W związku z obowiązującymi terminami płatności (t.j. po dokonaniu
odbioru robót) oraz przygotowanymi projektami uchwał na październikową sesję

Zarząd uznał, że propozycj e podziału środków zostaną przedłożone Radzie
Powiatu na sesję w miesiącu listopadzie.
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Poproszono na salę obrad Dyrektora oraz Z-cę Dyrektora Zespołu Opieki

Zdrowotnej w Końskich. Z-ca Przewodniczącego Zarządu - Pan Wiesław

Skowron poinformował wnioskodawców o decyzjach Zarządu. Dodał, że

odpowiedź zostanie udzielona także na piśmie .

Ad.3
Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewiczomówiła dwa projekty uchwał

Rady Powiatu w sprawach:

b) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu
Koneckiego na lata 2021-2026,

c) zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 rok.
Szczegółowo omówiła proponowane zmiany zwracając uwagę na

przesunięcie kwoty 2,5 mln zł, pozyskanej ze środków Rządowego Funduszu
Inwestycji Lokalnych na przebudowę budynku Starostwa pod kątem

przeniesienia Poradni Psychologiczno - Pedagogicznej. Poinformowała, że

zmiana polega na przeniesieniu nakładów z 2021 roku na 2022 rok. Stwierdziła,

że w wyniku proponowanych zmian nastąpi zwiększenie deficytu budżetu

powiatu, który po zmianach wyniesie 9 262 158 zł i zostanie pokryty z nadwyżki

budżetowej z lat ubiegłych. Zwróciła uwagę, że ponadto trzeba będzie zwiększyć

deficyt w związku z koniecznością rozliczenia wynagrodzeń w I Liceum
Ogólnokształcącym w Końskich oraz w Specjalnym Ośrodku Szkolno 
Wychowawczym w Baryczy. Nadmieniła, że kwota która pozostała na rezerwie

oświatowej nie jest w stanie zabezpieczyć potrzeb jednostek oświatowych.

Uwag do w/w projektu uchwały nie było.

Zarząd pozytywnie zaopiniował projekty uchwał Rady Powiatu
w przedmiotowych sprawach i przekazał je organowi stanowiącemu.

Ad. 4
a) Naczelnik Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia - Pan Krzysztof

Stachera przedstawił projekt uchwały Zarządu w sprawie ogłoszenia

otwartego konkursu ofert pn: "Realizacja zadania publicznego w zakresie
prowadzenia punktu nieodpłatnej pomocy prawnej lub świadczenie

nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej na
terenie powiatu koneckiego w 2022 roku". Omówił warianty planowanego
do realizacji zadania. Poinformował, że ustawa przypisuje Powiatowi
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Koneckiemu prowadzenie trzech punktów nieodpłatnej pomocy prawnej,

z tego dwa powinny zostać obsadzone w trybie konkursów na realizację

zadania publicznego przez organizacje pozarządowe. Trzeci w trybie

porozumienia z Izbami Adwokackimi i Radców Prawnych. Punkty

zlokalizowane są w Końskich, Stąporkowie i Fałkowie.

Członek Zarządu Powiatu - Pan JarosławStaciwa zapytał, dlaczego w tych
miejscach dokonano lokalizacji punktów.

Sekretarz Powiatu - Pan Zbigniew Sadorski odpowiedział, że z uwagi na

dostępność dla obywateli. Powiat dokonał analizy w tym zakresie.

Innych uwag nie było.

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę Nr 97/2021 w przedmiotowej sprawie.

b) Naczelnik Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia - Pan Krzysztof

. Stachera przedstawiłprojekt uchwały Zarząduw sprawie przeprowadzenia

konsultacji projektu "Rocznego programu współpracy Powiatu

Koneckiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami

wymienionymi wart. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego

i o wolontariacie na rok 2022". Oznajmił, że pierwszym etapem procedury

uchwalenia programu jest przeprowadzenie konsultacji, których celemjest

poznanie opinii organizacji pozarządowych do projektu. Omówił zmiany
w zakresie obowiązującego programu. Stwierdziła, że do priorytetowych

zadań publicznych dodano zadania w zakresie:

1. nauki, edukacji, oświaty i wychowania dotyczące organizacji konkursów

poszerzających wiedzę uczniów lub przedsięwzięć edukacyjnych o zasięgu

powiatowym,

2. kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego dotyczące

organizacji przedsięwzięć kulturalnych o charakterze lokalnym

i ponadlokalnym, mającym na celu promocję dziedzictwa kulturowego

powiatu oraz działaniana rzecz ochrony i opieki nad zabytkami (spotkania,

imprezy poświęcone edukacji i popularyzacji zabytków).

Uwag do w/w projektu uchwały nie było.
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Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę nr 98/2021 w przedmiotowej sprawie.

c) Skarbnik Powiatu - Pani Edyta Drążkiewicz przedstawiłaprojekt uchwały
Zarządu w sprawie zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 rok.

Oznajmiła, że proponowana zmiana w planie wydatków budżetowych

polega na częściowym rozwiązaniu rezerwy ogólnej w kwocie 57 000 zł

z przeznaczeniem na wydatki związane z gospodarką gruntami

i nieruchomościami.

Uwag do w/w projektu uchwały nie było.

Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę nr 99/2021 w przedmiotowej sprawie.

Ad. 5 a), c)
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Końskich - Pan Jacek Werens

przedstawił wniosek o przyznanie środków finansowych na zakup samochodu do
celów służbowych w kwocie 80 000 zł. Poinformował, że obecnie użytkowany

samochód marki KIA CEED z 2008 roku nie zabezpiecza potrzeb transportowych
urzędu, jest wyeksploatowany, z przebiegiem ok. 150 000 km. Ponadto występują

liczne awarie auta czasowo uniemożliwiającejazdę.

Zarząd pozytywnie rozpatrzył przedłożony wniosek i postanowił

uwzględnić środki na wnioskowany cel w projekcie budżetu Powiatu Koneckiego
na 2022 rok. Zakup samochodu będzie możliwy po uchwaleniu budżetu przez

Radę Powiatu.

Członek Zarządu - Pan Jarosław Staciwa przedstawił wniosek Zespołu

Szkół Ponadpodstawowych w Stąporkowie o zabezpieczenie środków na
wykonanie prac remontowych dachu budynku szkoły wraz z orynnowaniem,
w kwocie 72076 zł. Oznajmił, że dokonano oględzin dachu, które potwierdziły

konieczność wykonania wnioskowanych prac. Z uwagi na wysokość kosztów

zaproponował wykonanie remontu dachu, wraz z dociepleniem stropów w ramach
termomodernizacji budynku szkoły, przy udziale środków zewnętrznych.

Biorąc pod uwagę powyższe Zarząd postanowił w roku 2022 aplikować

o środki ze źródeł zewnętrznych na realizację projektu termomodernizacji

Zespołu Szkół Ponadpodstawowych wStąporkowie.
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Ad. 6
Naczelnik Wydz. Polityki Społecznej, Oświaty i Zdrowia - Pan Krzysztof

Stachera przedstawił informację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu

Koneckiego w roku szkolnym 2020/2021. Poinformował, że zebrane informacje

dają obraz stanu oświaty w szkołach i placówkach powiatowych w zakresie
organizacji, kadry pedagogicznej, wyposażeniaoraz wynikach osiągniętychprzez
uczniów na sprawdzianach i egzaminach zewnętrznych. Nadmienił, że

zdawalność egzaminu maturalnego w szkołach prowadzonych przez Powiat
Konecki jest bardzo wysoka i wynosi 90,91%. Jest wyższa od zdawalności

w województwie i kraju (83%). Równie wysoka jest zdawalnośćpotwierdzająca
kwalifikacje zawodowe.

Uwag do prezentowanego materiału nie było.

Zarząd przyjął informację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu
Koneckiego w roku szkolnym 2020/2021 i przekazał ją organowi stanowiącemu.

Ad. 7
Zarząd pozytywnie zaopiniował zmianę CZęSCl miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment terenu miasta Końskie

w granicach ulic: Kazanowskiej, Krakowskiej, Gimnazjalnej , Kpt. Stoińskiego

oraz Marszałka Piłsudskiego.

Ad.8
Radca Prawny - Pani Iwona Bogacka - Urban udzieliła informacji na temat

skargi na uchwałę nr 27/2021 Zarządu Powiatu w Końskich z dnia 20 kwietnia
2021r. w sprawie ustalenia trybu realizacji wniosków o dofinansowanie ze
środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.

Poinformowała, że Zarząd Powiatu ma miesiąc na odniesienie się do przedmiotu

skargi i przekazanie jej do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach.
Stwierdziła, że jako Radca opiniujący uchwałę ma świadomość braku
bezpośredniej delegacji ustawowej do opracowania zasad przyznawania
dofinansowania ze środków PFRON, jednak przyjęte zasady porządkują

procedurę przyznawania dofinansowania w ramach wynikających
z rozporządzenia. Zwróciła uwagę, że Wojewoda w terminie nadzorczym (t.j. 30

9



dni) nie uchylił przedmiotowej uchwały. Oznajmiła, że w jej ocenie należy uznać

skargę za bezzasadną.

Zarząd przyjął przedmiotową informację do wiadomości.

Innych spraw nie było.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Z-ca Przewodniczącego

Zarządu o godz. 1000 zamknął posiedzenie.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała Monika Równicka

·························~"nt···················· ..

Podpisy Członków Zarządu:

Wiesław Skowron

Jarosław Staciwa

Dariusz Banasik
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